
Svenska pensionärsförbundet/  SPF Åbolands styrelse  PM 7/2022 
 
 
Tid: Torsdagen den 10 november 2022 kl. 16.10 – 18.30 
Plats: Hybridmöte: Folkhälsanhuset, Munkvikvägen 31, Pargas samt distansmöte på Zoom 
Närvarande: Folkhälsanhuset: Jan-Peter Kullberg (ordförande), Christjan Brander (§1-11), Gunnel 
Jansson, Ben Johansson, Christer Johansson, Yngve Lindqvist, Tryggve Röblom, Bengt Sandell, 
Gunnar Ölander och Mona Lehtonen (sekreterare).  
På distans: Annika Brunnsberg (§1-6) 

§1. Mötets öppnande och beslutförhet 
Ordförande : Jan-Peter Kullberg öppnade mötet kl. 16.10 och hälsade alla välkomna. Han 
konstaterade att mötet var rätt sammankallat och beslutfört.  

§2. Föredragningslistan 
Föredragningslistan godkändes (bilaga 1).  
 
§3.Protokolljustering 
Protokollet från den 28.9.2022 justerades av de då närvarande. Detta protokoll justeras av nästa 
möte.  
 
§4. Regionens representanter i förbundets styrelse och kommittéer avger korta rapporter 
År 2022 har förbundet dessa utskott: arbetsutskott, redaktionsråd, IT-kommitté, resekommitté, 
valberedning, kommitté för intressebevakning.  
 
Förbundsstyrelsen (Jan-Peter Kullberg): Senaste möte hölls 21.9. Då överräcktes lättsamt Korpos 
Brödkavel (Budkavle) till förbundsordförande. Man beslöt att jubileumsmagasinet skickas till alla 
svenskspråkiga hushåll med åtminstone en medlem född 1952.  

§5. Ansökan om medel från föreningspaketet (Svenska Kulturfonden) 
Konstaterades att en ansökan på 2000 euro har skickats in till förbundet 31.10 (bilaga 2). Detta 
godkändes per epost. Ändamålet är att intensifiera samarbetet inom regionen men också med 
andra regioner samt Tammerfors och Björneborg. Seminarier och kurser ska ordnas samt 
pensionärsföreningarna synliggöras 
 
§6. Grundandet av Svenska pensionärsförbundet i Åboland rf 
Styrelsen tillsatte på senaste möte en arbetsgrupp bestående av Jan-Peter Kullberg, Ben 
Johansson, Yngve Lindqvist samt Mikael Reuter som sakkunnig och Mona Lehtonen som 
sekreterare. Gruppens förslag till stadgar har skickats ut och de godkändes med fem korrigeringar 
vilka framkommer i bilagan (bilaga 3).  
Mötet godkände det  korrigerade stadgeförslaget.  
Beslöts att grunda föreningen Svenska pensionärsförbundet i Åboland rf. Stiftelseurkunden 
undertecknades. 
Beslöts att SPF Åbolands nuvarande styrelse (bilaga 4) fungerar som interimistisk styrelse tills en 
ny styrelse väljs. Ordförande är Jan-Peter Kullberg, vice ordförande är Gunnel Jansson och Mona 
Lehtonen är sekreterare.  

Paragrafen justerades omedelbart. 
 
Annika Brunnsberg avlägsnade sig från mötet 
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§7. Frågesport 
Förbundets final 2022 går av stapeln 30.11 på Kåren, publik kan delta. Gunnar Ölander redogjorde 
för uttagningen 2023. Den blir den 8 februari kl. 13.00 på Vårdkasen i Västanfjärd och som domare 
har vidtalats Mårten Nurmio. Föreningen kan ordna med lunch till självkostnadspris. 
  
§8. Äldrerådsseminarium i Åboland  
Ett seminarium planeras till början av 2023. Äldrerådens medlemmar kontaktas och man 
diskuterar med dem om behov av ”utbildning”.  Ombudsmannen arbetar vidare. 
 
§9. Regionala PIO 
Yngve Lindqvist har detta år varit ordförande för regionala PIO (Pensionärsförbundens  samarbets-
delegation i Egentliga Finland). Nästa möte är 18.11. Fr.o.m. nästa är år det en person från Salo 
som blir ordförande. När det gäller postutdelningen i glesbygden tycks det få en lösning.  
 
§10. Äldreråden 
Yngve Lindqvist rapporterade från Pargas äldreråd. Senaste möte hade man tillsammans med 
rådet för personer med funktionsnedsättning. 
Kimitoöns äldreråd har valt en representant för välfärdsområdets äldreråd. Bostäder för äldre är 
en långkörare.  
När det gäller Åbo har äldrerådet ”mottagning” varje månad på café. Det brukar vara välbesökt. 
Margita Vainio rapporterar på föreningens webbsida 
https://abo.spfpension.fi/aldreradet_i_abo_2017/.  
 
§11.Nytt från föreningarna 
Pargas (Gunnel Jansson): På oktobermötet berättade Folke Pahlman verksamheten inom PRO 
Kyrksundet –föreningen. Nästa träff är också höstmöte. Idag hade vi träff med de finskspråkiga 
pensionärsföreningarna och man diskuterade bl.a. gemensamma resor. Eventuellt kan man också 
motionera tillsammans, t.ex. boule.  Hembygdsgruppen har varit populär och många 30-talister 
deltar. Senast var man 18 personer och temat var mat, ”Vad åt vi i mitt barndomshem?”. Tidigare 
teman har varit nöjen i min ungdom samt Boulage. Stavgången har varit populär och tar nu 
vinterpaus. Också andra smågrupper är aktiva, IT, släktforskning mm. 
 
Nagu (Yngve Lindqvist): Verksamhet enligt tidigare mönster. På oktober månadsträff berättade 
Amanda Båge om sin pilgrimsvandring till Trondheim. Nästa möte är 30.11 och julfest blir det 
15.12. I Nagu planerar flera föreningar tillsammans ”ensammas julafton”. Hembygdsföreningen 
har ett fotoarkiv (bl.a. Bertel Eklund ”MrJimson”s arkiv) och Festingarna hjälper till med att 
identifiera personer och platser. På kryssningen är ca 20 deltagare med. 
 
Korpo (Christer Johansson): I oktober hade vi som gäster Robert Paul och Merja Fredriksson som 
är välfärdsområdesfullmäktigeledamöter. Novembermötet var också höstmöte och Christer 
återvaldes som ordförande. Den 13.12 blir det julfest med Lucia och julmusik. Den 10.12 besöker 
vi ÅST och får höra julmusik och i februari åker vi till Fallåker. Vi är 16-17 personer på kryssningen.  
 
Iniö (Christjan Brander): Vi har månadsträff nästa måndag med info om välfärdsområdet. Vi har 22 
deltagare på lillajulskryssningen. Förra månaden fick vi besök av Pargas damkör och manskör som 
gav en söndagskonsert.  
 
Dragsfjärd (Tryggve Röblom): Treklöverträffen som vi ordnade på Kasnäs hade totalt 140 
deltagare. Karin Simola talade om välfärdsområdet. Vi har höstmöte 21.11 och julmiddag med 
Lucia 14.12 på Kasnäs. Kommunens projektet motionskompis är bra.  
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Kimito (Ben Johansson): En gåkamp ordnas på Kimitoön. En timmes vandring på olika ställen. På 
höstmötet hade vi Peter Sandström som berättade om sin pilgrimsvandring i Spanien. Den 19.11 
besöker vi ÅST men vi är så få att vi kör med personbilar. Vår julmiddag är i Bjärnå den 14.12. På 
kryssningen deltar vi ca 16 personer.  
 
Västanfjärd (Gunnar Ölander): Vi var ca 20 personer som vandrade på Hangö udd och det var en 
fin upplevelse (ca 7 km). Oktobermånads lunch var på Pasendo. Vi var med på Treklöverträffen och 
4 personer på förbundets Seniorskepp som slutade igår. Det var överraskande lite deltagare. Vi har 
höstmöte nästa vecka och Gustav Sundström som gäst berättar om släktforskning.  Julmiddagen 
blir 14.12 på Kasnäs. Vi har planer på att på januarimötet ta upp problematiken kring elavtal. 
Vinprovning har vi också.  
 
Åbo (Bengt Sandell): Folk har börjat våga komma till månadsmöte och vi hade fullt hus i oktober 
med Riko Eklund. Senast hade vi utrikeskorrespondent Ville Hupa från YLE och i morgon har vi 
höstmöte med Marcus Rosenlund. På torgets invigning hade vi ett eget stånd men tyvärr inte så 
mycket besökare. Vi har ordnat flera resor i höst och har också planer på nya sådana. Det blir både 
julsånger och Dracula på ÅST. Smågrupperna är stommen i verksamheten och vi har nu en bra 
drive. Nästa år kanske vi börjar cykla tillsammans. Nästa seniorbio är den 17.11, det är redan 1000 
besökare på våra seniorföreställningar i är. Pubträffarna är också omtyckta. I år har vi fått 60 nya 
medlemmar. Nästa år har vi 50 års jubileum (5 maj) och ordnar också den åboländska sommar-
träffen 24.8. Ett samarbete med församlingen planeras med gemensamma stickträffar.  
 
Christjan Brander avlägsnade sig från mötet.  
 
§12. Anmälningsärenden 

 Yngve Lindqvist informerade om ÅSTs turnépjäs ”Storm” som handlar om förlisningen av 
Park Victory 1947. Premiären är på Framnäs i Nagu 1.2.2024. Författare är Hanna Åkerfelt.  

 Gunnar Ölander meddelade att förbundets boulearbetsgrupp sammankom och man 
godkände förslaget på regionvisa kvoter. Det betyder att från vår regionala tävling i 
Åboland går 10 lag vidare till förbundets mästerskap i Oravais.  

 
 
§13. Övriga ärenden 
Inga övriga ärenden fanns.  
 
§13. Nästa möte 
Nästa möte hålls vid behov.   
 
§14. Mötets avslutande 
Ordförande tackade de närvarande och förklarade mötet avslutat kl. 18.30.  
 
 
 
Pargas 10 november 2022 
 
 
Jan-Peter Kullberg   Mona Lehtonen 
Ordförande    Mötessekreterare 


